
PROTOKÓLNrXXIX/2017 
z sesji Rady Gminy Świdwin 

odbytej w dniu 27 kwietnia 2017 r. 

Stan radnych .....................................15 
Obecnych na sesji .............................13 

Lista obecno ści stanowi załącznik do protoko łu. 

Ad. 1. OTWARCIE I STWIERDZENIE QUORUM 

Na podstawie art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorz ądzie gminnym 
otwarcia XXIX/2017 Sesji Rady Gminy Swidwin dokona ła Przewodnicz ąca Rady - Pani Anna 
Olejniczak. 
Przewodnicząca Rady Gminy Swidwin powita ła radnych, so łtysów oraz zaproszonych go ści: 

- Pana Kazimierza Lechockiego - Wójta Gminy Świdwin 
- Panią  Halinę  Czaj kowską  - Sekretarz Gminy Swidwin 
- Panią  Renatę  Kamińską  - Skarbnik Gminy Swidwin 
- Pana Jana Bronowickiego - Radnego Rady Powiatu w Świdwinie 
- Pana Roberta Brzozowskiego - I Zast ępcę  Komendanta Powiatowego Policji w Świdwinie 
- Panią  Barbarę  Felską  - Kierownik GOPS w Swidwinie 
- Pana Rafa ła Terleckiego - Prezesa Gminnego Zak ładu Gospodarki Komunalnej w Świdwinie 
- Panią  Martę  Jalowską  - Dyrektor Zespo łu Szkół  w Bierzwnicy 
- Panią  Dorotę  Adamiak - Kierownik Ref. OPiPF UG Swidwin 
- Pana Sebastiana Basiejko - Kierownika Referatu KSiZ UG Swidwin 
- Panią  Annę  Pietrykę  - Kierownik Referatu RO Ś iGK UG Świdwin 

Na podstawie listy obecno ści stwierdzono quorum do podj ęcia prawomocnych uchwał . 

Ad. 2. ZATWIERDZENIE PROTOKOŁU Z OSTATNIEJ SESJI 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że protokó ł  z sesji 
Nr XXVIII/2017 z dnia 30.03.2017 r. wy łożony był  do wglądu w Biurze Rady i do momentu 
rozpoczęcia sesji nie wp łynęły żadne uwagi do protoko łu. Radni w głosowaniu jawnym przyj ęli 
protokół  jednogłośnie, stosunkiem g łosów „za" - 13. 

Ad. 3. PRZYJECIE PORZĄDKU OBRAD 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że porządek obrad podany był  w 
zaproszeniach na Sesj ę . Radni nie wnie ś li uwag do przedstawionego porz ądku obrad. Wobec 
braku uwag Przewodnicząca stwierdzi ła, że porządek obrad jest porządkiem obowiązuj ącym. 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Zatwierdzenie protoko łu z ostatniej sesji. 
3. Przyj ęcie porządku obrad. 
4. Informacja z działalności Gminnego O środka Pomocy Społecznej w Świdwinie za 2016 r. 
5. Dyskusja. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 



7. Czas dla samorz ądów. 
8. Sprawozdanie Przewodnicz ących Komisji Rady Gminy oraz Wita Gminy z prac w okresie 
między sesjami. 
9. Podj ęcie uchwał : 

1) w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Swidwin na 
lata 20 17-2019 

2) w sprawie wyrażenia zgody na dzier żawę  nieruchomo ści 
3) w sprawie wyrażenia zgody na nieodp łatne nabycie nieruchomo ści w Bierzwnicy 
4) w sprawie wyrażenia zgody na nieodp łatne nabycie nieruchomo ści w Lekowie 
5) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  nieruchomo ści w Rusinowie. 

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
11. Wolne wnioski. 
12. Zakończenie. 

Ad. 4. INFORMACJA Z DZIAŁALNOŚCI GMINNEGO OŚRODKA POMOCY 
SPOŁECZNEJ W ŚWID WINIE ZA 2016 r. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosiła o zabranie g łosu Panią  Barbarę  
Felską  Kierownik Gminnego O środka Pomocy Spo łecznej w Swidwinie. 

Pani Barbara Felska przedstawi ła w formie multimedialnego pokazu slajdów sprawozdanie z 
działalno ści Gminnego O środka Pomocy Spo łecznej w Swidwinie za rok 2016 (za łącznik nr 1). 

Ad. 5. DYSKUSJA 

Pani Bożena Wieczorek zapytała, czym jest uwarunkowany wybór miejscowo ści do programów 
takich jak np. oszukanie na wnuczka, bo z tego co zauwa żyła to tylko dwie miejscowo ści 
uczestniczą  w tych projektach, a so łectw jest przecie ż  więcej. 

Pani Barbara Felska odpowiedziała, że program był  prowadzony w różnych wsiach, ale nieraz 
nie było zainteresowania, natomiast dzia łania kierowane są  tam, gdzie społeczno ść  chce 
współpracować  z GOPS np. w Lekowie, w Rogalinie, w Smardzku. W Kl ępczewie program by ł  
realizowany, ale na spotkanie przysz ły tylko 3 osoby. 

Przewodnicz ąca Rady Pani Anna Olejniczak zapytała, jakie działania podejmuje gmina, by 
zapewnić  nowy lokal dla GOPS? 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że na dzień  dzisiejszy nie ma żadnej gotowej 
oferty dla GOPS na zmianę , natomiast działania są  prowadzone. Doda ł , że przeprowadzane s ą  
różne rozmowy i jak będzie już  coś  sprecyzowane to poinformuje Rad ę . Wójt stwierdzi ł , że na 
pewno nie ulega wątpliwości, iż  lokal o środka pomocy jest za ma ły. 

Pani Barbara Felska uzupełniła, że wspólnie z Wójtem podejmowali dzia łania. Było 
mieszkanie na ul. Ko ściuszki, co do którego prowadzono negocjacje z w łaścicielem, ale 
konieczna przebudowa spowodowa łaby duże obciążenia finansowe. Prowadzono tak że rozmowy 
z zakładem energetycznym w celu przej ęcia lokalu, ale si ę  nie udało. Stwierdzi ła, że działania są  
podejmowane tylko nie ma wymiernego efektu. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki dodał , że po sąsiedzku z budynkiem GOPS znajduje się  posesja 
po byłym zakładzie energetycznym. By ły prowadzone ju ż  zaawansowane rozmowy w kwestii 
przej ęcia nieruchomo ści. Jednak po obliczeniach okaza ło się , że koszt adaptacji by łby bardzo 



duży, ponieważ  tam jest bardzo du ża powierzchnia, która w zasadzie nadaje si ę  na magazyny, a 
nie nadaje się  na biura. W zwi ązku z tym odstąpiono od przej ęcia. 

Ad. 6. INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH 

Pani Bożena Wieczorek poinformowała, że mieszkańcy Cieszyna maj ą  już  zrobiony chodnik. 
Jednak od ponad dwóch lat prosi o udostępnienie grupy remontowo-budowlanej na poprawienie 
dziur w drodze. Uwa ża, że w pierwszej kolejno ści grupa powinna pracować  w tych 
miejscowo ściach, które w poprzednim roku nie zosta ły zrobione, a ci którzy w tym roku 
zaprojektowali chodniki powinni cierpliwie poczeka ć  na swoj ą  kolej. W związku z tym poprosi ła 
o przedstawienie harmonogramu prac grupy remontowej, kiedy b ędą  wjakiej miejscowo ści. 

Pan Henryk Mich powiedział , że w dniu dzisiejszym będzie głosowanie nad uchwałą  w sprawie 
sprzedaży budynku szko ły w Rusinowie, dlatego w imieniu mieszka ńców poprosi ł  o wyłączenie 
ze sprzedaży boiska asfaltowego. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że decyzja o podziale nie nale ży do 
Rady, więc do Wójta zostanie temat skierowany. Rada natomiast b ędzie głosować  nad uchwałą . 

Pan Tomasz Martul poprosił  w imieniu mieszkańców miejscowo ści S ława i Cieszeniewo o 
częstsze kontrole patrolu drogówki. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak: 
1) Zapytała, czy poczyniono działania w kierunku przesuni ęcia słupa, o które prosi ła 

miesiąc temu? 
2) Zapytała, czy zmieni ło się  co ś  w sytuacji ze zniesieniem wspó łwłasno ści działki nr 44? 
3) Powiedziała, że na komisji łączonej w marcu poruszona by ła sprawa korzystania z oferty 

SDS przez mieszkańców Klępczewa i była konkluzja, że Wójt z Pani ą  Kierownik 
wystosuj ą  pismo w tej sprawie do Wojewody. Zapyta ła, czy takie pismo zosta ło 
wystosowane? 

4) Zapytała, czy gmina poczyni ła jakie ś  działania w kierunku zapewnienia środków dla 
stowarzyszeń  na wkłady własne. Parę  miesięcy temu były rozmowy, że zbliżaj ą  się  
nabory w LGD, proszono by w jaki ś  sposób wspomóc w staraniach te stowarzyszenia, 
które nie maj ą  środków na zapewnienie wk ładów własnych w celu pozyskiwania dotacji. 
Dodała, że byłoby to z korzy ścią  dla gminy, ponieważ  te pieniądze pozyskane przez 
stowarzyszenia, te dotacje s ą  o wiele większym stopniu dofinansowania ni ż  gdy stara się  
urząd gminy. Dla stowarzyszeń  jest to 100% dotacji, a dla gminy tylko 63%. 

5) Odniosła się  do jawności umów, ponieważ  miesiąc temu pytała się  o rejestr umów, który 
publikowany jest na stronie B łP. Stwierdzi ła, że odpowiedzi na zapytanie nie uzyska ła, 
natomiast *25 ust. 3 statutu gminy mówi, że odpowiedzi na interpelacje udziela Wójt na 
sesji, a jeżeli wymaga to sprawdzenia to Wójt odpowiada w ci ągu 14 dni na piśmie. 
Poprosi ła o odpowiedź, kiedy będzie możliwe prawid łowe sporządzenie Centralnego 
Rejestru Umów, tak żeby jawność  gospodarowania środkami finansowymi gminy by ła 
stuprocentowa. 

6) Powiedziała, że mieszkańcy Swidwinka, tam gdzie jest budowana nowa droga, zg łosili że 
zbiornik na odprowadzenie deszczówki stanowi zagro żenie, bo jest niezabezpieczony. 
Poprosi ła, by kto ś  się  zaj ął  tą  sprawą . 



Ad. 7. CZAS DLA SAMORZĄDÓW 

Pan Andrzej Żubert, So łtys so łectwa Świdwinek zwróci ł  się  do Wita z pro śbą  o dowiezienie 
tłucznia na początek drogi w Swidwinku, na któr ą  był  wcze śniej przywieziony. Dodał , że wtedy 
tylko największe dziury zosta ły zasypane, a na początku drogi te ż  zrobiły się  wyrwy i ciężko się  
tam poruszać . 

PRZERWA 11.00-11.15 

Ad. 8. SPRAWOZDANIE PRZEWODNICZĄCYCH KOMISJI RADY GMINY ORAZ 
WÓJTA GMINY Z PRAC W OKRESIE MIĘDZY SESJAMI 

Pan Tomasz Martul - Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Le śnictwa, Ochrony Środowiska, 
Bezpieczeństwa i Przestrzegania Prawa poinformowa ł , że w dniu 04.04.2017 r. odbyło się  
wspólne posiedzenie Komisji Rolnictwa, Le śnictwa, Ochrony Srodowiska, Bezpiecze ństwa i 
Przestrzegania Prawa i Komisji Bud żetowej, Rozwoju Gospodarczego, Handlu, Us ług, 
Bezrobocia i Opieki Spo łecznej. Omówione zosta ły tematy: Fundusz so łecki na 2017 r. oraz 
założenia na 2018 r.; Inwestycje i remonty wykonane w 2016 r., niewykonane a zaplanowane na 
2016 r. oraz założenia według budżetu na 2017 r. i możliwość  pozyskania środków unijnych na 
ich realizacj ę ; Realizacja promocji w 2016 r. i plan promocji gminy na 2017 r. W dniu 
22.04.2017 r. odby ła się  Komisja Rolnictwa, której celem by ł  objazd dróg gminnych. Komisja 
przy wspó łpracy z so łtysami odwiedzi ła miejscowo ści: Swidwinek, Kluczkowo, Bierzwnica, 
Cieszeniewo, Smardzko, Krosino, Z ąbrowo, Berkanowo, Lekowo, Kartiewo, Cieszyno, 
Klępczewo. W dniu 29.04.2017 r. odbędzie się  objazd pozostałych miejscowości. 
Przewodniczący dodał , że drogi po zimie wymagaj ą  remontu, a dobrym rozwi ązaniem dla gminy 
byłby zakup własnej równiarki ciągnikowej. 

Pani Agnieszka Tokarska - Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowała, że w okresie 
między sesjami Komisja Rewizyjna spotka ła się  trzy razy: 13.04, 19.04 i 27.04.2017 r. Podczas 
spotkań  kontrolowano m.in. dochody oraz wydatki zwi ązane z mieniem komunalnym za 2016 r., 
wydatki poniesione na szko ły za 2016 r. wraz z analiz ą  kosztów dowozu dzieci do szkó ł , 
kontrolowano wydatki urz ędu gminy za i kwarta ł  2017 r., analizowano wykonanie budżetu 
Gminy Swidwin za 2016 r. wraz z ocen ą  sprawozdania z wykonania bud żetu i opracowano 
wniosek do RIO. 

Pan Piotr Sieradzki - Przewodnicz ący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Etyki 
Radnych poinformowa ł , że w dniu 24.04.20176 r. odbyło się  posiedzenie Komisji. Komisja 
odwiedziła gminne obiekty sportowe w Bierzwnicy, Krosinie, Oparznie i w Lekowie. Wnioski 
Komisji: W szkole w Bierzwnicy remontu wymagaj ą  sanitariaty oraz okno w hali sportowej, 
które przecieka. Na boisku w Krosinie trzeba b ędzie przeprowadzi ć  renowacj ę  płyty, ważna jest 
również  wymiana bramek na aluminiowe (takie s ą  wymogi licencji ligowej). Hala w Oparznie 
nie była przez wiele lat malowana, wi ęc należałoby ją  odmalować  i odświeżyć  z zewnątrz. 

Pani Anna Olejniczak - Przewodnicząca Rady Gminy poinformowa ła, że radni obradowali na 
wspólnym posiedzeniu na którym Rada zapoznana zosta ła ze sprawozdaniem z realizacji 
rocznego programu wspó łpracy Gminy Swidwin z organizacjami pozarz ądowymi, omówiono 
funkcjonowanie gminnych i uczniowskich klubów sportowych oraz omówiono projekty uchwa ł  
na dzisiejszą  Sesj ę . 
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Wójt Pan Kazimierz Lechocki przedstawi ł  informacj ę  z działalności w okresie między sesjami: 

Zadania realizowane przez Referat Kultury, Sportu i Zdrowia w bie żącym okresie: 
- dowóz pensjonariuszy do Środowiskowego Domu Samopomocy w Kl ępczewie, uczniów 

do Zespo łu Placówek Specjalnych w S ławoborzu oraz Szko ły Specjalnej w Swidwinie; 
- bieżąca obsługa Gminnej Hali Sportowej w Lekowie; 
- bieżąca obs ługa świetlic gminnych (opał , środki czysto ści, drobne naprawy); 
- współorganizowanie z UKS Ayatar Lekowo turnieju pi łki ręcznej dziewcząt pn. „Cztery 

pory roku" - Lekowo, 24.04.20 17 r.; 
- realizacja zadania Umiem p ływać  2017 pn. „Sport uprawiaj, ucz si ę  pływać  by 

przeszkody pokonywać" - w ramach zadania dzieci z klas I-III uczestnicz ą  w zaj ęciach 
basenowych, raz w tygodniu po 30 osób z ka żdej szko ły; zaj ęcia prowadzą  
wykwalifikowani instruktorzy p ływania ze Stowarzyszenia Animus; 

- trwaj ą  przygotowania do wypoczynku letniego Oaza 2017 - spotkanie z 
przedstawicielem organizatora, ustalenie terminów turnusów: I turnus - 27.06-
13.07.2017 r. - ok. 40 osób; II turnus - 15.07-31.07.2017 r. - ok. 40 osób; 

- odbyło się  spotkanie z przedstawicielami Zespo łów „Dąbrowiacy" i „Barwinok" w 
sprawie organizacji Rusinowskiego Lata z Folklorem po łączonego z obchodami 25-1ecia 
Gminy Swidwin- Rusinowo, które odbędzie się  01.07.2017 r.; 

- udzielenie pomocy uczniowskim klubom sportowym „Ayatar" Lekowo i „Rega" 
Bierzwnica w przygotowaniu wniosków do Ministerstwa Sportu w ramach programu 
Klub 2017; 

Zadania realizowane przez Referat O światy, Promocji i Pozyskiwania Środków 
Finansowych w bieżącym okresie: 

- złożono sprawozdanie do Kuratorium O światy w Szczecinie dotyczące danych SIO stan 
na dzień  3 1.03.2017 r.; 

- przygotowano plan promocji Gminy Świdwin oraz sprawozdania z dzia łalności promocji 
w2016r.; 

- przygotowanie i z łożenie w dniu 20 kwietnia br. projektu pn. „Festiwal Pie śni Ludowych 
Rusinowskie Lato z Folklorem" w ramach konkursu „Wspieramy rozwój" 
zorganizowanego przez CEDROB S.A.; 

- przygotowanie i organizacja w ramach promocji gminy Festiwalu Piosenki Polskiej w 
Cieszeniewie w dniu 25 kwietnia br.; 

- w dniu 31 marca br. przes łano zgłoszenia 11 so łectw do Konkursu „Granty so łeckie 
2017 9, ogłoszonego przez Marszałka Województwa Zachodniopomorskiego; 

- trwa weryfikacja przygotowanego we wspó łpracy z Referatem Kultury, Sportu i Zdrowia 
wniosku na „Zakup i instalacj ę  trybuny demontowalnej przy boisku pi łkarskim w 
miejscowości Krosino, gm. Swidwin", z łożonego do Urzędu Marszałkowskiego; 
wnioskowana kwota dotacji to 20 tys. z ł ; 

- trwa weryfikacja przygotowanego we wspó łpracy z Referatem Kultury, Sportu i Zdrowia 
projektu dotyczącego „Budowy placu rekreacyjno-sportowego wraz z budow ą  boiska 
wielofunkcyjnego w Bierzwnicy", z łożonego do Ministerstwa Sportu i Turystyki; w dniu 
20 kwietnia br. przes łano uzupe łnienia do wniosku; wnioskowana kwota dofinansowania 
to 270.829,00 zł ; 

- trwa ocena wniosku o dofinansowanie ze środków PFRON zakupu fabrycznie nowego 
samochodu typu „mikrobus", dostosowanego do przewozu osób niepe łnosprawnych"; w 
dniu 12 kwietnia br. z łożono dodatkowe uzupe łnienia do przedmiotowego wniosku; 

- pozytywnie zako ńczyła się  weryfikacja projektu pn. „Wsparcie edukacyjne uczniów 
szkó ł  podstawowych i gimnazjalnych z terenu gminy Swidwin", z łożonego w Kontrakcie 
Samorządowym „Strefa Centralna"; przyznana kwota dofinansowania to 268.600,00 z ł ; 
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- przystąpiono do realizacji na terenie gminy Świdwin projektu wspó łpracy pn. 
„Utworzenie zintegrowanych stref rekreacji i informacji szans ą  na integracj ę  i 
aktywizacj ę  mieszkańców obszaru LGD"; w ramach projektu zostanie wybudowane 
miejsce rekreacji w Berkanowie (altana ogrodowa z ławkami oraz miejsce na ognisko); 

- trwa weryfikacja projektu pn. „Termomodernizacja obiektów u żyteczności publicznej w 
Oparznie, gm. Swidwin", z łożonego do działania 2.5 RPO WZ; 

- przygotowano sprawozdanie z realizacji rocznego programu wspó łpracy gminy Świdwin 
z organizacjami pozarz ądowymi w 2016 roku; 

- trwaj ą  przygotowania do zaplanowanych w dniach 30.06-01.07.2017 r. obchodów 25-
lecia Gminy Swidwin; 

Zadania realizowane przez Referat Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gosp. Komunalnej w 
bieżącym okresie: 

- wydane zosta ły zezwolenia na usuni ęcie 2 drzew; 
- usunięto suche i nad łamane konary i gałęzie z drzew w miejscowo ściach Krosino i 

Lekowo; 
- wydano 11 zaświadczeń  z planu zagospodarowania przestrzennego; 
- wydano 5 zaświadczeń  dla rolników; 
- wydano 3 decyzje zatwierdzaj ące podział  nieruchomo ści oraz wydano 3 postanowienie 

opiniujące podział  nieruchomo ści; 
- nadano 1 numer porządkowy dla budynku w miejscowo ści Kluczkowo; 
- wydano 1 decyzj ę  na rozgraniczenie nieruchomo ści w Lipcach i 1 postanowienie o 

wszczęciu rozgraniczenia w Lekowie; 
- w dniu 07.04.20 17 odby ł  się  przetarg nieograniczony na sprzeda ż  nieruchomo ści 

zabudowanej przy ul. Szczeci ńskiej; jest to budynek, który gmina kupi ła w 2014 r. od 
Nadleśnictwa Swidwin; wadia zosta ły wpłacone przez dwie osoby, do przetargu zg łosiła 
się  jedna osoba; nabywca wylicytował  nieruchomo ść  za kwotę  357.000 zł ; podpisanie 
aktu notarialnego nast ąpi w dniu 09.05.20 17 r.; 

- od 27 kwietnia gmina wyp łaca zwrot podatku akcyzowego dla producentów rolnych; 
gotówkę  można odebrać  w kasie Urzędu w godz. od 9.00 do 13.00; kwota dotacji wynosi 
683.250,42 zł ; 

- w dniu 11.04.20 17 r. Gmina z łożyła wniosek do Agencji Nieruchomo ści Rolnych w 
Szczecinie o udzielenie bezzwrotnej pomocy finansowej na remont drogi brukowej w 
Smardzku na kwot ę  46.727,82 zł ; 

- ogłoszone przetargi na sprzeda ż  nieruchomo ści rolnej w Be łtnie oraz na sprzedaż  działek 
budowlanych w Kluczkowie nie odby ły się  z uwagi na brak uczestników; b ędą  ogłaszane 
następne przetargi; 

- złożono wniosek do WFO Ś iGW w Koszalinie o dofinansowanie zadania w zakresie 
usuwania odpadów zawieraj ących azbest z nieruchomo ści położonych na terenie gminy 
Swidwin; obecnie oczekuje si ę  na rozpatrzenie wniosku; 

- wydano 2 decyzje o środowiskowych uwarunkowaniach zgody na realizacj ę  
przedsięwzięcia: budowa drogi le śnej w Berkanowie i Z ąbrowie, budowa biogazowni w 
Bierzwnicy (wniosek o zmianę  poprzedniej decyzji); 

- wypowiedziano umowę  ze schroniskiem dla bezdomnych zwierz ąt w Ko łobrzegu; 
podpisano umowę  z firmą  yET-ZOO Serwis z siedzibą  w Trzciance (psy b ędą  trafiały do 
schronisk w Trzciance, Choszcznie lub J ędrzejowie, w zale żności od dostępności miejsc 
w schroniskach oraz zdrowia psa); schronisko zmieniono z powodów finansowych i 
logistycznych (pracownicy schroniska sami od ławiaj ą  psy); przed podpisaniem umowy 
pracownik ds. ochrony środowiska odwiedził  schronisko w Choszcznie; 

- sporządzono Analizę  stanu gospodarki odpadami na terenie gminy Świdwin za 2016 rok, 
która została upubliczniona na stronie BlP urz ędu gminy; 



- podczas zbiórki odpadów wielkogabarytowych w dniu 1.04.2017 r. zebrano 9,5 tony 
odpadów; 

- wystawiono 148 upomnień  z tytułu zwłoki w opłacie za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi; 

- wezwano czterech podatników do z łożenia wyjaśnień  dotyczących złożonych deklaracji 
na odbiór odpadów komunalnych; 

- wydano jedną  decyzj ę  w sprawie odmowy umorzenia op łaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi; 

- złożono 7 nowych deklaracji o wysoko ści opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi; 

Zadania realizowane z zakresu budownictwa i zamówień  publicznych w bieżącym okresie: 

- trwaj ą  prace przy budowie drogi z poibruku w miejscowo ści Świdwinek; wykonano już  
zbiornik odparowuj ący na wody deszczowe, trwaj ą  prace przy budowie kanalizacji 
deszczowej, po wykonaniu odcinka kanalizacji firma drogowa przyst ąpi do budowy drogi 
z kostki brukowej; termin zako ńczenia I etapu prac do 31.05.2017 r.; 

Wójt odniósł  się  do zapytania Przewodnicz ącej Rady dotyczącego zbiornika na odprowadzenie 
deszczówki, który stanowi zagro żenie. Powiedział , że w projekcie jest równie ż  ogrodzenie tego 
zbiornika, niemniej jednak umowa podpisana okre ś la termin zako ńczenia na 31 .05.br., więc do 
tego czasu prosi si ę  rodziców o zwrócenie szczególnej uwagi na dzieci. 

- zakończono do remontu chodnika i wjazdu na cmentarz w Cieszeniewie; 
- zakończono prace przy budowie utwardzonego pobocza przy drodze powiatowej z 

Cieszeniewa w stron ę  Borkowa; wykonano odcinek chodnika o d ługości 140 mb; 
- rozpoczęte zostały prace przy remoncie chodników w Smardzku; prace realizowane s ą  z 

funduszy so łeckich i przez pracowników zatrudnionych przez Urz ąd Gminy Swidwin; 
- zakończone zosta ły prace przy adaptacji cz ęści pomieszczeń  świetlicy wiejskiej w 

Rusinowie na gabinet lekarski; 
- upłynął  termin publicznego wy łożenia do wglądu zmiany „Studium uwarunkowań  i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Swidwin" wraz z prognoz ą  
oddziaływania na środowisko; w przewidzianym czasie nie wp łynęły uwagi dotyczące 
opracowanej zmiany studium; planowane jest przedstawienie projektu zmiany studium na 
najbliższym posiedzeniu wspólnych komisji Rady Gminy Swidwin oraz przed łożenie 
odpowiedniego projektu na sesj ę  Rady Gminy; 

- trwaj ą  prace w ramach projektu rewitalizacji na terenie Gminy Świdwin znajduj ącej się  
w strefie specjalnej włączenia; 

- złożony został  wniosek do Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska na zakup 
ciągnika i beczki asenizacyjnej; s ą  to działania prowadzone wspólnie z GZGK Sp. z o. o. 
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w Swidwinie; udało się  wynegocjować  dobre warunki, bo dotacj ę  w wysokości 50%, a na 
pozostałe 50% nisko oprocentowany kredyt; 

Wójt poinformowa ł , że zlecono wspólnie z GZGK Sp. z o. o. w Świdwinie projekt na 
kanalizacj ę  oraz oczyszczalni ę  ścieków w miejscowo ści Niemierzyno. Obecnie oczekuje si ę  na 
ogłoszenie konkursu w ramach RPO. Wójt uwa ża, że byłoby nierozsądne, gdyby były składane 
dwa wnioski z gminy Swidwin na to samo zadanie. Pierwszy wniosek dotyczy łby kanalizacji w 
Bystrzynce, drugi w Niemierzynie. Nie chcia łby, żeby te dwa wnioski ze sob ą  konkurowały. W 
związku z tym wniosek b ędzie pisany przez GZGK. Do tej pory gmina oczekiwa ła na piątą  
aktualizacj ę  „Krajowego programu oczyszczania ścieków komunalnych". Ukaza ł  się  już  projekt 
aktualizacji Programu, który prawdopodobnie do ko ńca maja będzie zatwierdzony przez 



Ministerstwo Środowiska. Po zatwierdzeniu RPO og łosi konkurs, nabór wniosków na 
kanalizacj ę . Dofinansowanie b ędzie wynosić  do 85%, więc jest o co walczyć . 

Wójt poinformował , że w dniu 24.04.bn podpisa ł  w imieniu Gminy Świdwin list intencyjny z 
Polską  Spółką  Gazownictwa. Otwiera on możliwości do prowadzenia prac analitycznych, jak i 
planistycznych dotyczących gazyfikacji miejscowo ści, które,  nie są  obj ęte gazem. Wójt doda ł , że 
jest to robione pod gaz z Kataru, który nap ływa do portu Swinouj ście, jak również  rozważana 
jest możliwość  zabezpieczenia w gaz norweski, który po dnie Ba łtyku będzie dopływał  między 
Niechorzem a Pobierowem, natomiast magazyny gazu b ędą  w miejscowo ści Płoty. Bliska 
odległość  od magazynów powinna spowodować , że ceny gazu powinny być  konkurencyjne w 
stosunku do innych instytucji zabezpieczaj ących gaz. 

Ad. 9. PODJĘCIE UCHWAL 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosiła Sekretarz Gminy Panią  Halinę  
Czajkowską  o odczytanie projektów uchwa ł : 

Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie 
Swidwin na lata 201 7-2019. 

Pani Halina Czajkowska zauważyła, że w §3 uchwały zapis „uchwa ła wchodzi w życie z 
dniem podpisania" jest b łędny i powinien brzmie ć  „uchwała wchodzi w życie z dniem podj ęcia". 
Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zaproponowała naniesienie poprawki do projektu 
uchwały, który otrzymali radni. Radni nie zg łosili uwag do zaproponowanej zmiany. Poprawka 
została naniesiona przez aklamacj ę . Uchwalę  podj ęto jednog łośnie i nadano jej Nr 
XXIX!152/2017. 

- Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę  nieruchomo ści (uchwalę  podj ęto 
jednogłośnie i nadano jej Nr XXIX/153/2017) 

- Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nieodp łatne nabycie nieruchomo ści w 
Bierzwnicy (uchwalę  podj ęto jednog łośnie i nadano jej Nr XXIXI154/2017) 

- Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nieodp łatne nabycie nieruchomo ści w Lekowie 
(uchwalę  podj ęto jednog łośnie i nadano jej Nr XXIXJ155/2017) 

Uchwała w sprawie wyra żenia zgody na sprzedaż  nieruchomo ści w Rusinowie (uchwa ły 
nie podj ęto: „za" - 6/13 głosów, „przeciw" - 6 głosów, „wstrzymuj ący się" - 1 glos) 
Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak stwierdzi ła, że w związku z tym, że 
uchwała nie zosta ła podj ęta, Rada Gminy będzie nad nią  dalej procedować  na kolejnym 
posiedzeniu. 

Ad. 10. ODPOWIEDZI NA ZAPYTANIA I INTERPELACJE 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiadaj ąc na zapytanie radnej Pani Bożeny Wieczorek 
dotyczące dziur na drodze w Cieszynie powiedzia ł , że została już  przekazana informacja, że jak 
ekipa remontowa będzie wolna, wtedy zostanie prze łożony bruk na drodze. Wyja śnił , że podczas 
kładzenia polbruku zdarzaj ą  się  różne sytuacje, czasami zabraknie surowca i wtedy na ten czas 
można odesłać  ekipę  w inne miejsce. Natomiast nie chcia łby się  zobowiązywać  i podawać  
konkretnej daty, nie b ędzie okre ślał  konkretnego terminu, bo to nie jest praca, która wymaga łaby 



rezerwacji dwóch czy trzech tygodni. To s ą  prace doraźne, które trzeba zrobi ć  i na pewno ekipa 
zostanie tam skierowana. 

Następnie Wójt Pan Kazimierz Lechocki odniósł  się  do propozycji zgłoszonej przez radnego 
Henryka Micha dotyczącej wyłączenia boiska z planu sprzedaży. Wójt powiedział , że nie do 
końca rozumie zachowanie radnego, bo przy poprzedniej uchwale o sprzeda ży lokalu w o środku 
zdrowia radny uzależniał  to od sprzedaży szkoły. Wójt stwierdzi ł , że nie wie dlaczego radny nie 
wnioskował  na komisji, żeby wyłączyć  sam budynek szkolny, skoro miał  mapkę , zapoznał  się  z 
tym, było to dyskutowane i by ł  czas żeby to przemy ś leć . Dzisiaj, kiedy uchwa ła staje na sesji, 
jest ona „uwalana". Wójt powiedzia ł , że każdy ma prawo głosować  zgodnie z własnym 
sumieniem i własną  wiedzą  i tego nie podważa, tylko prosił  żeby wziąć  pod uwagę , że każdy 
chce żeby remontować  gdzie ś  drogę, każdy chce żeby robić  remonty w budynkach 
komunalnych, każdy chce żeby dowozić  dzieci i za łatwiać  inne sprawy. W związku z tym 
pojawia się  pytanie skąd na to brać  środki? Te obiekty, które by ły przedstawiane do sprzeda ży 
nikomu na dzień  dzisiejszy nie są  potrzebne. Nast ępnie Wójt zwróci ł  się  z pytaniem do radnego 
Henryka Micha kiedy ostatni raz w Rusinowie na tym boisku, o które wnioskuje odby ł  się  turniej 
piłki koszykowej i kto z tego korzysta? Z tego co wiadomo, to Rusinowo ma bardzo ładny plac 
przed świetlicą  z placem zabaw, gdzie mo żna go wykorzystywać  w różny sposób, ma boisko 
gminne które funkcjonuje, z którego mo żna korzystać  bez ograniczeń . Dlatego powstaje pytanie 
czy akurat ten kawa łek placu jest niezb ędny? Wójt uważa, że odpowiedź  na to pytanie jest 
zbędna, radni niech sobie odpowiedz ą  sami. Powiedzia ł , że to jest sprzeda ż  maj ątku gminnego 
po to, żeby zapewnić  funkcjonowanie gminy. Stwierdzi ł , że mieszkańcy gminy chcą  kanalizacj ę , 
wodę , drogi tylko, że między chcieć , a mieć  jest szalona różnica. Dodał , że radni doskonałe 
wiedzą  jaki jest stan budżetu gminy. Powiedział , że w sprawie projektu tej uchwa ły były 
prowadzone rozmowy nie z radnym Henrykiem Michem, ale z Pani ą  Sołtys i grupą  ludzi, która 
uważa, że zbędne jest utrzymywanie tego obiektu. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział , że odnośnie sprawy przesuni ęcia s łupa to we 
wtorek był  na miejscu pracownik w obecno ści Pana So łtysa, były prowadzone rozmowy. Wójt 
czeka teraz na oficjalne pismo z telekomunikacji, która nie wnosi żadnych zastrze żeń . 
Telekomunikacja prosi ła tylko o trzydniowe wcze śniejsze powiadomienie o realizacji prac i 
wtedy przyjadą. Gmina oczekuje tej deklaracji na pi śmie. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział , że w sprawie wspó łwłasności działki w Kluczkowie 
to gmina sama sobie zafundowa ła problem. Realizuj ąc pewne zapotrzebowanie spo łeczne 
uznaj ąc racj ę  mieszkańców, wpad ła w pewien korkociąg. Wójt ma na myśli zamianę  tego, co 
kiedyś  nazywało się  bujnie boiskiem, a w tej chwili poro śnięte jest wysokimi sosnami. To jako 
teren gminny gmina przej ęła pod inne cele, nie boisko. Natomiast dzia łki, które kiedy ś  przy 
sprzedaży szko ły zostały podzielone były przekazane mieszka ńcom szkoły w Kluczkowie, 
którzy w ten sposób zostali nimi „uszcz ęś liwieni". Nikt ich nie poinformował , że za ten kawa ł  
piaszczystej działki będą  musieli p łacić  podatki. Płacą  za co ś, co zostało im dane, a nie jest im 
potrzebne. S łuchaj ąc tych argumentów mieszkańców podj ęto działania dotyczące podziału i 
przej ęcia. Te wszystkie dzia łania zostały zrobione, ale okazał  się  jeden problem natury prawnej. 
Jest jedna właścicielka mieszkania, która nie stawi ła się  na podpisanie aktu notarialnego. Z racji 
tego, że jest to wspólnota wymagane prawnie jest, żeby byli wszyscy. Sprawa upad ła i zarówno 
policja, nasze s łużby nie są  w stanie namierzy ć  tej pani, bo tylko o ten jeden podpis chodzi. Po 
nie udanych dzia łaniach podj ęto kolejne. Polega ły one na tym, żeby ustanowić, zgodnie z 
sugestią  notariusza, przedstawiciela prawnego. Dosz ło do sprawy sądowej, gdzie 
przedstawicielem prawnym mia ła być  pani Anna Pietryka, ale s ąd uznał , że w sprawach 
maj ątkowych nie może być  przedstawiciela prawnego. W zwi ązku z tym trzeba by ło się  z tego 
wycofać . Na dzień  dzisiejszy prowadzone s ą  kolejne postępowania, co rodzi wiele kosztów i 
zajmuje wiele czasu, ale są  prowadzone. W tej chwili jest robiona wycena, żeby przej ąć  to za 
długi właściciela wobec gminy. Nie wiadomo, czy to b ędzie równoważne, nie wiadomo jak 
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sprawa się  potoczy, bo to są  kolejne podejmowane kroki. Wójt stwierdzi ł , że zbiera za to prawie 
na każdej sesji, choć  to nie jest zła wola urzędu, ani jego. Wójt poprosi ł  mieszkańców 
Kluczkowa o pomoc, o sygnał  w znalezieniu nieuchwytnej mieszkanki. Samo obci ążenie 
podatkowe, które spoczywa na tej w łaścicielce próbuje si ę, w jaki ś  sposób załatwić . Nie jest to 
czysta, jasna sytuacja, i Wójt obawia si ę , że kiedy ś  tek za to zbierze po g łowie. Czy należy się  z 
tego wycofać? Tylko dlaczego, ci ludzie którym przekazano te dzia łki maj ą  je mieć  skoro ich nie 
chcą  i gdzie jest tak że plan miejscowo ści, który mówi że tam będzie boisko. To jest s łuszne 
rozwiązanie, bo tam mie ści się  przedszkole, jest miejsce do grillowania i to miejsce mo że 
spełniać  sportowy aspekt ca łej miejscowo ści. Wójt uważa, że pomys ł  ludzi był  jak najbardziej 
zasadny. Natomiast jak d ługo to potrwa nie wie, bo nie chcia łby mówić , że te dzia łania które są  
podejmowane przynios ą  pozytywny efekt. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki ustosunkowuj ąc się  do kwestii pisma do Wojewody powiedzia ł , 
że razem z panią  Kierownik SDS i Kierownik GOPS by ł  umówiony na spotkanie z Dyrektorem 
Panem Piotrem Domagalskim, jednak dzie ń  przed wyjazdem dotarła informacja o odwo łaniu 
spotkania przez Dyrektora. W zwi ązku z tym, że Wójt mial zaplanowane inne spotkania, których 
nie chciał  odwoływać , więc sam zawiózł  to pismo i z łożył  w sekretariacie Urz ędu 
Wojewódzkiego. Obecnie czeka na odpowiedz', je żeli ona wp łynie zostanie radnym 
przedstawiona. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział , że odno śnie sprawy wkładów własnych dla 
stowarzyszeń  odpowiedz' na pytanie udzieli Skarbnik Gminy Pani Renata Kami ńska. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiadaj ąc na zapytanie odno śnie jawno ści umów w 
rejestrze umów publikowanych na stronie BlP powiedzia ł , że Przewodnicz ąca nie do końca 
okreś liła. Odpowiedź  na pytanie, które zada ła na poprzedniej sesji zosta ła udzielona przez 
Dyrektora urz ędu, a taką  osobą  jest Pani Sekretarz. Pani Sekretarz przekaza ła odpowiedz', a Wójt 
nie mial nic więcej do dodania dlatego, że interpelacje by ły przed przerwą  i mial sprawdzić , bo 
podejrzewa ł , że może chodzi o jakie ś  nieprawidłowości. Informacja na BlP która jest, jest 
zgodna z prawem. Jeżeli ktoś  potrzebuje więcej informacji, to istnieje co ś  takiego jak dostęp do 
informacji publicznej. Ka żdy osobiście dostanie. Istniej ą  tabele, które są  określone prawem i po 
kontroli wszystkie umowy, które s ą  zawierane zostaj ą  umieszczane na stronie BlP. Wójt 
poinformował , że Pani Sekretarz która udziela ła odpowiedzi na pytanie robi ła to również  w jego 
imieniu. W związku z tym poprosi ł, by nie zarzucać  mu braku odpowiedzi. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że odpowiedź  nie padła, a pad ło 
zdanie „nie ja jestem autorem opracowania". 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział , że informacji udzielała Pani Sekretarz, bo nie znano 
do końca zagadnienia. Po kontroli wszystkie umowy s ą  umieszczane. 

Odpowiadaj ąc na pro śbę  Pana Andrzeja Żuberta, So łtysa so łectwa Świdwinek dotyczącą  
dowiezienia t łucznia na drogę  w Swidwinku Wójt powiedział , że w tej chwili trwa objazd dróg 
gminnych i na podsumowaniu Komisja wska że drogi, które są  w pierwszej kolejno ści do 
zrobienia. Na dzień  dzisiejszy sprawa wygi ąda tak, że większość  dróg gminnych, szczególnie 
tych gruntowych jest w stanie ma ło zadowalaj ącym. 

Pani Renata Kami ńska odnosząc się  do tematu wkładów własnych dla stowarzyszeń  
powiedziała, że pod koniec listopada 2016 r. Rada podj ęła uchwałę  w sprawie programu 
współpracy pomiędzy Gminą  Swidwin a organizacjami pozarz ądowymi, w której została 
okre ślona zasada udzielania stowarzyszeniom dofinansowania. Dofinansowanie jest w formie 
dotacji, a planowana kwota na realizacj ę  zadań  publicznych na 2017 r. wynosi 134 tys. A. 
Stowarzyszenia mogą  składać  wnioski i realizować  zadania własne gminy. Wójt w ramach 
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konkursu ofert og łasza takie zadania na stronie BlP i stowarzyszenia w takiej formie mog ą  
przystępować  do realizacji zadań . Jeżeli chodzi o wkłady własne dla stowarzysze ń, które 
składaj ą  wnioski do np. LGD czy innych organizacji, które zajmuj ą  się  środkami unijnymi, to w 
tej chwili prawnych możliwości gmina nie ma. Pewne rozwi ązania były dyskutowane ok. 4-5 lat 
temu i wtedy istniał  problem funduszy so łeckich, czy mogą  być  jako wkłady własne. Po 
konsultacjach z RIO stwierdzono, że takie wkłady mogą  być  w ramach funduszy so łeckich. Na 
dzień  dzisiejszy własną  wolą  stowarzyszeń  jest przystępować  do takich realizacji zadań , które 
ogłaszane są  poprzez np. LGD. 

Pan podkom. Robert Brzozowski odpowiadaj ąc na pro śbę  radnego Tomasza Martula o 
skierowanie dodatkowych policjantów ruchu drogowego do miejscowo ści Cieszeniewo i S ława, 
poinformowa ł , że w ostatnim okresie podj ęli stosowne decyzje z Komendantem Powiatowym 
Policji o zwi ększeniu ilo ści policjantów ogniwa ruchu drogowego z liczby 11 do liczby 15, z 
tego 10 policjantów pracuje na terenie miasta i gminy Swidwin. Podkomisarz podzi ękował  za 
informacje odno śnie przekraczania prędkości na terenie tych miejscowo ści i zapewni ł , że wyda 
stosowne polecenie Naczelnikowi Wydzia łu Ruchu Drogowego i Prewencji, by zwi ększył  
intensywność  kontroli drogowych na tym odcinku z wykorzystaniem r ęcznego miernika 
prędkości i wideorejestratora. 

Pan Marcin Serafin powiedział , że taką  samą  pro śbę  złożył  trzy miesiące temu, ale od tamtej 
pory w Krosinie ani razu nie by ła przeprowadzana kontrola pr ędkości. 

Pan podkom. Robert Brzozowski odpowiedział , że te kontrole na pewno przeprowadzane s ą  
przez policjantów nieoznakowanymi pojazdami, więc czynno ści też  są  przeprowadzane na 
drodze wojewódzkiej, która przebiega przez miejscowo ść  Krosino. 

Pan Henryk Mich odnosząc się  do słów Wójta powiedział , że jest za sprzedażą  budynku po 
byłej szkole, nawet sam przychodzi ł  w tej sprawie do Wójta, natomiast nie odno śnie boiska 
asfaltowego. Doda ł , że wiadomo przy jakich trudach to boisko by ło robione. Wszystko 
przekazano na pro śbę  Pani Przewodniczącej, to nie jego wymys ł , by to boisko zlikwidowa ć . 
Dopiero po konsultacji z mieszka ńcami zdecydował , żeby podj ąć  taką  uchwałę . Stwierdzi ł , że 
nie wie na jakiej podstawie Wójt twierdzi, że Pani Sołtys i część  mieszkańców jest za sprzedażą  
tego miejsca. Radny zapyta ł , czy odbyło się  jakie ś  zebranie? Poprosi ł , by zorganizować  zebranie 
i niech mieszkańcy się  wypowiedzą . 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki stwierdzi ł , że radny nie odpowiedzia ł  na pytanie, kiedy by ł  
rozgrywany turniej w koszykówk ę  na tym boisku i do czego jest ono mieszka ńcom potrzebne. 
Wójt powiedział , że nie było zebrania przed sprzeda żą, bo jest to maj ątek gminny, którym 
dysponuje gmina i zwraca si ę  do radnych o wyrażenie zgody na sprzedaż . Mieszkańcy nic na 
tym nie tracą, bo jest w miejscowo ści boisko gminne z którego mog ą  korzystać , jest też  plac 
gminny. Wójt stwierdzi ł , że wydzielenie tego boiska, odci ęcie go, może doprowadzić  do tego, że 
budynek nie zostanie sprzedany. Doda ł , że takie obiekty bardzo wkomponowuj ą  się  w 
działalność  opiekuńczą  (np. dom pomocy spo łecznej, dom opieki dziennej, dom spokojnej 
staro ści) i jest to taki obiekt, gdzie po najni ższych kosztach mo żna go adaptować . W związku z 
tym jeżeli ograniczy si ę  nieruchomość  tylko do samego budynku, to będzie tak jakby gmina 
zostawi ła sobie ten budynek, ponosi ła koszty i nic więcej. Wójt podkre ś lił , że jest to maj ątek 
gminny i radni maj ą  prawo nie wyrazi ć  zgody na sprzedaż, natomiast on wyst ąpił  do Rady z 
konkretną  propozycj ą . 

Pan Henryk Mich poprosi ł  ponownie Wójta o zorganizowanie zebrania z mieszka ńcami. 

Pani Honorata Gluchowska, So łtys solectwa Rusinowo: „Chciałam się  ustosunkować  do 
naszego pana radnego. Wyj ął  mi to pan Panie He ńku z ust, na pewno będzie. Wyprzedził  Pan 
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moje myślenie. Zwracam si ę  w tej chwili do Szanownej Rady, do Pana Wita, do Pani 
Przewodniczącej. Wiecie co kochani, dzisiaj zaje żdżam do Rusinowa, mnóstwo ludzi zadaje mi 
pytanie „dlaczego?", bo wszyscy wiedz ą  o tym, że dzisiaj będzie podejmowana uchwała 
odnośnie sprzedaży szko ły. Nie chciałam wdawać  się  w dyskusj ę , mówiłam poczekajcie, 
posłuchacie sobie, wszystkim ludziom jest dostępne i powiem tak, może Was to bardzo zdziwi, 
ale bardzo dużo mieszkańców z Rusinowa ogląda nasze sesje. Po ostatniej sesji, kiedy zosta ła 
zablokowana uchwa ła odno śnie sprzedaży budynku, już  dzisiaj mogę  powiedzieć  po byłej 
przychodni, bo mamy przygotowan ą  nową, tak jak Pan Wójt tutaj wspomnia ł , pytaj ą  się  
„dlaczego?" Z wieloma ludźmi rozmawiałam, odpowiadałam, ja nie jestem w stanie Wam 
odpowiedzieć , może kto ś  wymyś li na konkretną  odpowiedz"'. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosiła, by Pani Sołtys powróci ła do tematu, 
bo rozmowa dotyczy sprzedaży szkoły. 

Pani Honorata Gluchowska „Jedna sprawa sprzeda ży szkoły, bo padła na poprzedniej sesji 
odpowiedz', że wrócimy do tematu kiedy b ędzie sprzedaż  szko ły. Dzisiaj blokujemy sprzedaż  
szkoły. Dla nas są  to dwa budynki w naszej wsi strasz ące. I ja zadam pytanie retoryczne, 
dlaczego podejmujecie takie decyzje? Wracam do Rusinowa, organizuj ę  zebranie mieszkańców i 
myś lę , że pro ściej będzie, żeby nasza kochana Rada przyjecha ła do Rusinowa, ni ż  Rusinowo ma 
przyjechać  na sesj ę . Uzgodnimy termin, zaprosz ę  Pana Wójta, Pani ą  Przewodniczącą  i mam 
nadziej ę , że w tym momencie Pan radny raczy przyj ść  na to zebranie, bo omija wszystkie nasze 
uroczysto ści wiejskie, omija zebrania, nie przychodzi. Chwa ła mu za to, że przychodzi na sesj ę . 
Dlatego ja nie oczekuj ę  dzisiaj od Was odpowiedzi „dlaczego?". Umówimy si ę , spotkamy i 
będziemy rozmawiać . Ja chciałabym tylko, żebyście, zwracam si ę  tutaj znowu do radnych, 
odnośnie tego boiska wyjaśnić  wam jedną  kwestię  odnośnie tego boiska asfaltowego, który jest 
tematem rozmowy, naszej dzisiejszej mi ędzy innymi. Miałam w zesz łe lato taką  historię  i 
uważam, że wszyscy powinni ście o niej być  poinformowani. Dzisiaj Pan radny walczy, że 
mieszkańcy chcą . Bardzo łatwo mówić  mieszkańcy, ludzie, najlepiej jeszcze mie ć  ich podpisy i 
naprawdę , żeby oni się  wypowiedzieli, a nie ja za wszystkich. W zesz łym roku miałam taką  
sytuacj ę , dostałam telefon od młodzieży, która grała w siatkę  na tym boisku asfaltowym, że kto ś  
zablokował  im bramę , założył  łańcuch z kłódką . Zdenerwowana pobiegłam, blisko mieszkam do 
Pana radnego, jeszcze mial sklep tutaj na dole: „Panie He ńku, czy panu co ś  na ten temat 
wiadomo"? Pan Heniek powzruszał  ramionami, powiedzia ł  nic nie wie. Na własną  
odpowiedzialno ść  poszłam z tą  młodzieżą  na to boisko, kaza łam im zdj ąć  bramy razem z tym 
łańcuchem i wej ść  żeby sobie mogli grac'. O czym my dzisiaj mówimy, rok temu im nie by ło 
wolno, teraz im trzeba. Teraz ta m łodzież  która grała powiem Wam rozpierzch ła się , wyjechała 
za granicę, niektórzy się  pożenili, już  tak dużo ich nie ma. Dzisiaj walczymy. Na potwierdzenie 
sytuacji, która mia ła miejsce ~na poprosi ć  pana Bartka, bo na drugi dzień  byłam w gminie i 
interweniowałam, dlaczego przed moj ą  młodzieżą  zakłada się  łańcuch. To Wam odpowiem 
dlaczego. Nies łusznym stwierdzeniem było, i było to nieprawdą, bo ja tam z tą  młodzieżą  byłam, 
no może się  wtopiłam i nikt mnie nie zauważył, ze młodzież  głośno słuchała muzyki. Nie 
słuchała tej muzyki, nawet z boiska g ło śno muzyki nie słuchała, z boiska nie wolno było 
korzystać . Dzisiaj robimy problem boisko, żeby nie sprzeda ć  szkoły. Tak, że wrócę  do 
propozycji mojej, tylko mojej, wracam do Rusinowa, rozmawiam z mieszkańcami, spotykamy 
się  w naszej wiejskiej świetlicy. Dziękuj ę ." 

Pan Marcin Serafm odniósł  się  do słów Pani Honoraty Głuchowskiej. Zapyta ł, jakim prawem 
zarzuca Pani So łtys Radzie, że robi problem w sprawie sprzeda ży? Stwierdził , że normalnym jest 
to, że gdy są  dwie sprzeczne strony to trzeba zrobi ć  spotkanie, ustali ć  kwestie i wtedy podj ąć  
jakąś  decyzj ę . Natomiast to, że w dniu dzisiejszym uchwa ła nie została podj ęta, nie znaczy że nie 
będzie podj ęta na następnej sesji. Powiedział , że Pani So łtys użyła słów, które obrazi ły radnego, 
ponieważ  jego wstrzymanie si ę  od głosu w tej sytuacji wynika ło właśnie z tego, że zaistniała 
taka okoliczno ść , a nie inna. Radny jest pewien, że na kolejnych komisjach problem zostanie 
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wyjaśniony i na następnej sesji Rada podejmie decyzj ę . Powiedział , że nie życzy sobie i poprosi ł  
Panią  Sołtys na przysz łość  o nie wyrażanie się  w taki sposób, gdyż  nie jest łatwo radnym 
podejmować  decyzje, za które mieszka ńcy będą  ich rozliczali. Dodał , że nie wie, czy w 
Rusinowie wi ększość  jest za tym, by sprzeda ć  budynek po byłej szkole czy nie, dlatego 
wstrzymał  się  od głosu i oczekuje dalszych wyja śnień . Nadmieni ł , że po dzisiejszej wypowiedzi 
Wójta wiele spraw sta ło się  bardziej jasnych, natomiast o nich nie by ło mowy na komisjach. 
Oznajmi ł , że do momentu g łosowania takich informacji jakie udzieli ła Pani So łtys, radny 
Henryk Mich oraz Wójt nie by ło. Dlatego zapytał , jakim więc prawem Pani So łtys w taki sposób 
ocenia pracę  Rady? 

Pani Bożena Wieczorek także odniosła się  do słów Pani So łtys, tym bardziej że w Rusinowie 
wiecznie jest problem. Powiedzia ła, że była kiedyś  propozycja sprzedania budynku po by łej 
szkole dla młodzieży, ale powstał  problem w Rusinowie, bo nastąpi demoralizacja, wi ęc 
mieszkańcy byli przeciwni. Radna doda ła, że też  jest obrażona na to, że o wszystko obwiniaj ą  
radnych. Pani So łtys poinformowała dzisiaj o incydencie nie wpuszczenia m łodzieży na boisko 
w Rusinowie. Natomiast radna zapyta ła się  dlaczego Pani So łtys nie wpuściła młodzieży z 
Klępczewa na turniej tenisa sto łowego, gdzie w internecie widnia ło ogłoszenie zapraszaj ące 
wszystkich mieszkańców na turniej? Radna stwierdzi ła, że nie wpuszczono m łodzieży z 
Klępczewa na turniej, bo obawiano si ę , że zabiorą  wszystkie nagrody. Dodała, że skoro 
otrzymali 5 tys. zł  od gminy na założenie stowarzyszenia sportowego, które jest dla ca łej 
młodzieży gminnej, to jakim prawem nie wpuszczaj ą  młodzieży z Klępczewa? Natomiast Pani 
Sołtys ocenia radnych, że nie chcą  czego ś  sprzedać . Na zakończenie radna stwierdzi ła, że w 
Rusinowie wiecznie jest problem, bo gdy mieszka ńcy się  zgadzaj ą, to radny si ę  nie zgadza, wi ęc 
zaproponowała, żeby się  razem porozumieli. 

Pani Honorata Gluchowska przeprosi ła radnego Marcina Serafina je żeli go obrazi ła, jeś li tak 
odebrał  jej słowa, ale uważa, że każdy ma prawo na wyja śnienia. Stwierdzi ła, że nie będzie 
wypowiadać  się  za wszystkich mieszkańców, bo na ten temat wypowiada ło się  tylko czterech 
mieszkańców. Dlatego zostanie zorganizowane zebranie, na którym zostan ą  udzielone 
odpowiedzi. Odnosząc się  do słów Pani Bożeny Wieczorek powiedziała, że należy uważniej 
czytać  ogłoszenia, bo turniej organizowa ło stowarzyszenie, a nie rada so łecka. Dlatego swoje 
pytanie radna powinna skierować  do prezesa stowarzyszenia. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zakończyła temat podsumowuj ąc go w ten 
sposób, że aby radni mogli podj ąć  decyzj ę  czy wyrażaj ą  zgodę  na sprzedaż  nieruchomo ści, czy 
nie potrzebuj ą  rzetelnych informacji. Natomiast radni otrzymali „go ły" projekt uchwa ły, do 
którego nawet nie by ło dołączonej mapki. Stwierdzi ła, że tak naprawd ę  radni nie wiedzieli nad 
czym głosuj ą, bo wiedzieli jedynie, że maj ą  wyrazić  zgodę  lub nie na sprzeda ż  budynku po 
szkole w Rusinowie. Przewodnicząca zauważyła, że kiedy przeznaczano świetlicę  w Kluczkowie 
na przedszkole, prowadzone by ły wtedy szerokie konsultacje z mieszka ńcami. Zapytała, co z 
mieszkańcami Rusinowa, dlaczego tych konsultacji nie ma w Rusinowie, a je żeli były, to gdzie 
są  jakieś  dokumenty, gdzie s ą  informacje dla Rady? Powiedzia ła, że radni muszą  wiedzieć  nad 
czym głosuj ą. Aby później radni mogli być  negatywnie ocenieni przez mieszkańców, muszą  
wiedzieć  dlaczego i za co. 
Następnie Przewodnicz ąca odnios ła się  do wypowiedzi Wójta dotyczącego pytania o zniesienie 
współwłasności w Kluczkowie. Stwierdzi ła, że nie rozumie zdenerwowania Wójta, bo z jej 
strony nie były to żadne cięgi i baty, nie było to połajanie tylko zapytanie, czy co ś  się  zmieniło w 
sprawie od ostatniego miesi ąca. Powiedziała, że nic nie zarzuca ła Wójtowi, a zadała jedynie 
pytanie, czy co ś  się  zmieniło. Natomiast teraz zarzuci ła to, że gdyby pierwsza uchwa ła była 
sporządzona prawidłowo przez urz ąd gminy, nie byłoby tej sytuacji, gdyż  wtedy właścicielka 
była uchwytna. 
Następnie Przewodnicząca powróci ła do tematu g łosowań  nad uchwałami, Powiedziała, że 
dzisiaj gmina przej ęła kolejne dwie drogi i stwierdzi ła, że mieszkańcy wszystkich miejscowo ści 
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w gminie zas ługuj ą  na to, żeby drogi były gminne, tylko nie mieszkańcy Kluczkowa i Rusinowa. 
Dodała, że drugi przetarg na dzia łki z udziałem w drodze znowu si ę  nie udał . 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział , że przej ęte w dniu dzisiejszym drogi zosta ły na 
wniosek mieszkańców, natomiast ta droga w Kluczkowie o której mówi ła Przewodnicz ąca jest 
na osiedlu domków jednorodzinnych, którego jeszcze nie ma. Wójt doda ł , że działki nie są  
artykułem pierwszej potrzeby i niejednokrotnie trzeba czeka ć  wiele czasu, żeby je sprzedać . 
Następnie Wójt odniós ł  się  do wcześniejszej wypowiedzi na temat szko ły w Rusinowie i braku 
konsultacji. Powiedział , że tam była planowana dzierżawa na konkretny cel - pod MOW, 
natomiast wycena i uchwa ła która jest, by ła przygotowana na potrzeby przetargu 
nieograniczonego. Nikomu z mieszka ńców nie ogranicza si ę  możliwości wzięcia udziału w 
przetargu. Je żeli takie rozwiązanie nie uzyska akceptacji, czy nie znajdzie si ę  nabywca na tę  
szkołę , wtedy gmina przystąpi do rozmów z instytucj ą, która chce dzierżawy i wtedy na pewno 
przystąpi też  do rozmów z mieszkańcami. Na chwilę  obecną  daje się  każdemu mieszkańcowi 
gminy i nie tylko możliwość  kupna tej nieruchomo ści. Odnośnie „po łajanki" Wójt stwierdzi ł , że 
może faktycznie źle zinterpretował  wypowiedź  Przewodnicz ącej, jednak niepotrzebne by ło 
posądzenie go o zdenerwowanie, bo wcale tak nie by ło. Dodał , że stawiane prawie na każdej 
sesji pytanie o te dzia łki wskazuje jednoznacznie, że nie ma wsparcia, tylko jest jaki ś  przytyk. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak stwierdzi ła, że na kolejną  sesj ę  zrobi 
zestawienie, czy na prawie ka żdej sesji zadaje to pytanie. 

Ad. 11. WOLNE WNIOSKI 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosiła o zabranie g łosu Przewodniczącą  
Zachodniopomorskiego Oddziału Stowarzyszenia Ekoland, Panią  Edytę  Jaroszewską-Nowak. 

Pani Edyta Jaroszewska-Nowak poinformowała, ze w dniu dzisiejszym nie pojawi ła się  w 
imieniu stowarzyszenia, ani nie jako Przewodnicz ąca stowarzyszenia. Przyby ła dzisiaj po to, by 
poinformować  radnych o oddolnej inicjatywie spo łecznej, o tym że zawiązał  się  inicjator 
referendum lokalnego, referendum gminnego. To jest oddolna inicjatywa spo łeczna, która 
zmierza do tego, żeby w gminie Swidwin było przeprowadzone referendum z pytaniem „czy 
chcesz, aby w twojej gminie by ło uprawiane bądź  hodowane GMO (genetycznie modyfikowane 
organizmy)?". Ta inicjatywa jest wynikiem spo łecznego wezwania do tego, aby mieszka ńcy 
gminy zainteresowali si ę  tym tematem, aby świadomie podj ęli decyzj ę  w drodze referendum. W 
związku z tym, że temat ten jest niezwykle istotny zarówno dla zdrowia mieszka ńców, jak i 
perspektyw rozwoju gminy uznano, że ten temat zas ługuje na rozstrzygni ęcie w drodze 
referendum. Odpowiednie dokumenty zosta ły już  złożone w sekretariacie urz ędu, uzyskano też  
rzeczową  pomoc od Pani Sekretarz je żeli chodzi o kompletność  dokumentów i dzisiejsza 
obecność  jest po to, żeby zaznajomi ć  radnych z tematem, powiedzie ć  że taka inicjatywa jest i 
ewentualnie odpowiedzie ć  na pytania. 

Pan Tomasz Martul zapytał, czy co ś  to zmieni jeżeli mieszkańcy wybiorą , że nie chcą  mieć  
tego GMO, gdzie i tak wiadomo że unia europejska podpisała umowę  CETA z Kanadą  i tak ten 
produkt do nas dotrze? 

Pani Edyta Jaroszewska-Nowak odpowiedziała, że właśnie między innymi dlatego chc ą  
zorganizować  referendum, żeby w trakcie tej ca łej kampanii referendalnej móc tek zaznajomi ć  
mieszkańców z prawdziwymi faktami dotyczącymi GMO i tym na czym polega umowa CETA, 
na czym polega kwestia upraw GMO w naszym kraju. To s ą  wszystko tematy, które czasami 
pojawiaj ą  się  w mediach, ale wiedza na ten temat jest absolutnie nie wystarczaj ąca. W tej chwili 
umowa CETA nie dotyczy upraw uwalniania genetycznie modyfikowanych organizmów do 
środowiska naturalnego, ona dotyczy tylko swobodnego przep ływu towarów. S ą  więc obawy z 
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tym związane, dlatego mocno przeciwstawiano si ę  podpisywaniu tej umowy. Apelowano te ż  do 
euro parlamentarzystów m.in. do pos ła Pana Czes ława Hoca, żeby nie głosował  za tą  umową  w 
parlamencie europejskim, ponieważ  zdaj ą  sobie sprawę  z zagro żeń . Ale to się  ma zupe łnie 
inaczej, jeżeli chodzi o uprawy GMO w kraju. Obecnie funkcjonuje zakaz upraw, ale wybiegaj ąc 
na przód nie wiadomo jak d ługo ten zakaz w postaci rozporz ądzenia będzie trwał , dlatego chc ą  
żeby mieszkańcy mieli świadomo ść  tego, z czym ewentualnie wi ąże się  w przyszłości brak tego 
rozporządzenia. Poza tym, że działaj ą  w trosce o zdrowie mieszkańców gminy chcą  też  
doprowadzi ć  do tego, żeby pobudzi ć  obywatelskie postawy w spo łeczeństwie, żeby ludzie 
nauczyli się  że można sprawować  władzę  nie tylko po średnio poprzez przedstawicieli, ale te ż  
bezpo średnio, czasami wypowiadaj ąc się  w bardzo ważnych tematach właśnie w drodze 
referendum. W województwie zachodniopomorskim zosta ło przeprowadzone jedno referendum, 
które odnios ło sukces. Było to referendum w gminie Mielno i tam mieszkańcy odpowiadali na 
pytanie czy chc ą, aby w ich gminie by ła elektrownia atomowa. Referendum to odnios ło sukces, 
ponieważ  wymagany próg referendalny zosta ł  osiągnięty i olbrzymia wi ększość  uczestniczących 
w referendum opowiedzia ła się  przeciwko lokalizacji tej elektrowni w tym miejscu. Uwa ża, że to 
jest najcenniejsza rzecz jaką  można uzyskać  poprzez takie inicjatywy, w łaśnie to że 
spo łeczeństwo będzie bardziej świadome i będzie chciało przyjmować  część  odpowiedzialno ści 
za podejmowanie decyzji odno śnie rzeczy, które wokó ł  się  dziej ą . 

Pani Agnieszka Tokarska zapytała, czy znaleźli by czas i czy radni mogliby zaprosi ć  ich np. na 
komisj ę  łączoną . 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że przed sesj ą  rozmawiała z 
przedstawicielami, że dobrze by łoby zorganizować  takie spotkanie. 

Pani Edyta Jaroszewska-Nowak powiedziała, że Wójt też  wcze śniej zaproponowa ł , że 
zorganizuje takie spotkanie, na które zaprosi radnych, a przedstawiciele zaznajomi ą  wszystkich z 
tematem GMO. 

Ad. 12. ZAKOŃCZENIE 

W związku z wyczerpaniem tematyki posiedzenia Przewodnicz ąca Rady Gminy zamknęła 
XXIX!2017 Sesj ę  Rady Gminy Swidwin. 

Na tym protokól zakończono. 

Przewodnicząca Rady 
.6L 

•niczak 

Protokołowała 

Izabela Zayojska 
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